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Neuvottelu 

1. Puheenjohtaja avaa neuvottelun 
 
Neuvottelujen teemana ovat hyvinvointialueen ja kunnan yhteistyön rakenteet. 
Neuvottelujen tavoitteena on todeta hyvinvointialueen ja kunnan keskeiset 
yhteistyön rakenteet ja käydä niistä tilannekuvakeskustelu.  
 
Laki hyvinvointialueesta 14 §: Hyvinvointialueen ja kuntien neuvottelu 
Hyvinvointialueen ja sen alueen kuntien on neuvoteltava vähintään 
valtuustokausittain tehtäviensä hoitamiseen liittyvästä yhteistyöstä, tavoitteista 
ja työnjaosta. Neuvottelussa voidaan sopia ainakin yhteistyön edellyttämistä 
yhteistoimintarakenteista, toimintamalleista sekä yhteistyön edellyttämästä 
tiedonkulusta. 
 
Neuvotteluista laadittiin muistio, johon kirjattiin tapaamisessa esille nousevat 
yhteistyörakenteisiin liittyvät ongelmat ja haasteet sekä yhteistyörakenteisiin 
liittyvät asiat, joista on tarkoituksenmukaista sopia tarkemmin erikseen.  
 

2. Kunnan luottamushenkilöjohdon ja viranhaltijajohdon edustajien 
avauspuheenvuorot 
 
Kaupunginhallituksen puheenjohtaja Veronica Rehn-Kivi esitti puheenvuoron 
kaupungin luottamushenkilöjohdon puheenvuoron.  
 

• Kauniaisissa monien hyvinvointialueen palvelujen on koettu toimivan 
melko hyvin. Sairaalat, terveysasema ja muut palvelut ovat asukkaita 
lähellä. Väestö on melko tervettä. Maisa-sovellus on koettu toimivaksi 
tavaksi pitää yhteyttä palveluihin.  

• Kauniaisten terveysaseman osalta toiveena olisi vahvistaa kaksikielistä 
palvelua.  

• Kauniaislaiset ovat kertoneet, että takaisinsoiton osalta on esiintynyt 
pitkiä viiveitä. Villa Bredan osalta on koettu, että henkilökunta on 
vaihtunut, ja että tarjottava ruoka on ollut mautonta.  

 
Kaupunginjohtaja Kristoffer Masar piti puheenvuoron kaupungin 
viranhaltijajohdon puolesta. 
 

• Kauniaisissa ollaan tyytyväisiä palveluverkkoratkaisuun.  
• Kuntalaisten kriittisistä palautteista merkittävä osa liittyy takaisinsoittoon, 

mutta tämänkin osalta on tapahtunut edistystä.  
• Yhteistyön osalta yhteistyörakenteet on saatu luotua, mutta seuraava 

askel olisi saavuttaa enemmän konkretiaa. Yhteistyössä ollaan melko lailla 



ylätasolla, mutta kunnan näkökulmasta olisi tärkeää päästä kehittämään 
konkreettisia asioita ja ottamaan huomioon kunnan erityispiirteitä.  

• Tuntuu, että turhan usein edetään Espoon toimintamallin mukaisesti, ja 
olisikin hyvä katsoa, onko muissa kunnissa toimintatapoja, joita voitaisiin 
hyödyntää.  

• Kaupunki on tuonut esille valmiuteen liittyviä asioita. Kunnan kannalta 
tämä yhteistyö on hieman heikentynyt. Valmiuteen liittyvissä asioissa 
toiveena on, että asioita päästäisiin konkretisoimaan nopeasti. Kunta 
tarvitsee valmiuden suunnittelussa kumppaniksi hyvinvointialueen 
pelastuslaitoksen.  
 

3. Hyvinvointialueen luottamushenkilöjohdon edustajan avauspuheenvuoro 
 
Aluehallituksen 1. varapuheenjohtaja Johanna Värmälä piti puheenvuoron 
hyvinvointialueen luottamushenkilöjohdon puolesta.  
 
• Yhteistyön tekeminen on tärkeää, sillä hyvinvointialueella ja kunnilla on 

yhteiset asukkaat. Lisäksi on tärkeää, että yhteistyö on suunnitelmallista. 
Yhteistyön edistämiseksi on laadittu esimerkiksi alueellinen 
hyvinvointisuunnitelma, jossa on määritelty yhteistyön tavoitteita.  
 

4. Yhteistyön rakenteet ja ennakkotehtävä 
 
Todettiin ennakkomateriaali. Puheenjohtaja avasi keskustelun hyvinvointialueen 
ja kunnan välisistä yhteistyörakenteista.  
 
Keskustelussa todettiin seuraavaa:  
• Kauniaisten terveysasema toimii hyvin. Henkilöstötilanne on hyvä, 

vuokralääkäreitä ei ole ja tiimimalli toimii. Tavoitteena on edelleen kehittää 
hoitoon pääsyä.  

• Pelastustoimen palvelut ovat ennallaan ja jatkuvat tulevaisuudessakin kuten 
aiemminkin. Pelastuslaitos on mielellään mukana valmiussuunnittelussa.  

• Villa Bredan osalta on ollut henkilöstön ja esihenkilöiden vaihdoksia, ja 
alkuvuodesta yksikköön suunnataan tukitoimia, jotta tilanne kohentuu. 
Syksyllä hyvinvointialueen ateriapalvelujen tuottaja vaihtui, ja tämä koskee 
sekä asukasruokailua sekä yleisöruokalaa. Keräämme koko ajan palautetta 
kummastakin, ja palautteen osalta kokoontuu säännöllisesti seurantaryhmä. 
Lisäksi Villa Bredan osalta on ollut syksystä 2024 asti käynnissä tilapilotti, 
jossa harjoitellaan sitä, miten järjestöt voisivat hyödyntää hyvinvointialueen 
tiloja omassa toiminnassaan.  

• Maisa jää Kauniaisissa HUSin palvelujen osalta käyttöön. Hyvinvointialueen 
kärkihankkeena on ottaa käyttöön digitaalisen asioinnin palvelut käyttöön 



keväällä 2025, ja tämä tulee asukkaan kannalta olemaan monelta osin 
Maisaa vastaava ratkaisu.  

• Valmiussuunnittelussa on hyvä huomioida myös muunlaiset tilanteet ja 
suunnitella, kuka on vastuussa esimerkiksi tiedottamisesta, kun jotakin 
tapahtuu.  

• TE-uudistuksen voimaan astumisen jälkeen yhteistyössä tulee näkymään 
entistä enemmän työllisyyttä tukevien palvelujen parissa tehtävä yhteistyö.  

• Olkkari-toimintaa tullaan laajentamaan vuoden 2025 aikana.  
• Työttömien terveystarkastusten osalta vuoden alusta on käynnistynyt neljä 

työkykytiimiä. Tämän lisäksi terveysasemilla tehdään työttömien 
terveystarkastuksia. Toimintaa kehitetään, ja tästä kuullaan mielellään 
palautetta.  
 

5. Muut asiat 

Kauniaisten kaupunki ehdotti Kelan edustajien tapaaminen TE-asioihin liittyen 
voisi olla tarpeen. Sovittiin, että tapaamista järjestetään.  
 

6. Neuvottelujen päätös 
 
Puheenjohtaja päätti neuvottelun.  

 


